
JEDNOTNÉ ČÍSLO 

A) dieser, mancher, solcher, welcher, jeder – se skloňují jako člen určitý 

- po nich následuje přídavné jméno, které se skloňuje jako po členu určitém 

Př.  

dieser schöne Tag  diese schöne Blume  dieses schöne Wetter      

dieses schönen Tags  dieser schönen Blume  dieses schönen Wetters          

diesem schönen Tag  dieser schönen Blume  diesem schönen Wetter          

diesen schönen Tag  diese schöne Blume  dieses schöne Wetter           

 

B) 1. mein……(přivlastňovací zájmena), kein – skloňují se jako člen neurčitý 

- po nich následuje přídavné jméno, které se skloňuje jako po členu neurčitém (viz materiály v ISu ze zimního semestru) 

     2. so ein/so eine/so ein (takový jeden/ taková jedna/ takové jedno) – skloňuje se pouze „ein“; vyskytuje se jen v Sg.  

-  přídavné jméno se po nich skloňuje jako po členu neurčitém 

         Př. pro maskulinum 

   so ein junger Mann 

              so eines jungen Mannes 

   so einem jungen Mann 

   so einen jungen Mann 

     3. ein solcher/eine solche/ein solche (jeden takový/ jedna taková/ jedno takové) - „ein“ se skloňuje jako člen neurčitý, „solcher“ jako    

         přídavné jméno po členu určitém; vyskytuje se pouze v Sg. 

- přídavné jméno se po nich skloňuje jako po členu neurčitém 

         Př. pro maskulinum 

   ein solcher junger Mann 

     eines solchen jungen Mannes 

   einem solchen jungen Mann 

   einen solchen jungen Mann 

 

 



MNOŽNÉ ČÍSLO 

A) alle, diese, beide, meine (a ostatní přivlastňovací zájmena), keine – se skloňují jako člen určitý 

- po nich následuje přídavné jméno, které se skloňuje jako po členu určitém 

Pl. diese schönen Tage  

     dieser schönen Tage 

     diesen schönen Tagen 

     diese schönen Tage 

 

B) zwei, drei, vier,….., einige (někteří), ein paar (pár), viele (hodně), mehrere (více/vícero), wenige (málo), andere (jiní) – se skloňují jako  

 

 


